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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav. Kot napovedano, je bil tokratni 
neformalni sestanek bolj v smislu priprave formalnega zasedanja Evropskega sveta junija, temu 
je služila tudi izmenjava stališč glede trenutne ekonomske in politične situacije v Evropski uniji 
in evro-območju. Po mojem mnenju je največja dodana vrednost te razprave dokončno 
razrešena umetna dilema ali fiskalna disciplina ali rast. Prav vsi razpravljalci iz vseh držav so se 
zavzeli za to, da je potrebno oboje in da gre za obe plati iste medalje. Upamo, da se bo ta 
razprava o umetni dilemi končala. Poudarjeno je bilo tudi neštetokrat, da je evropska politika 
oziroma razvojna politika Evropske unije že od samega začetka politika rasti in ustvarjanja 
novih delovnih mest, da tudi Strategija 2020, ki je ključni razvojni dokument Evropske unije, 
vsebuje to razvojno paradigmo, da so tu še neizkoriščene priložnosti za krepitev potencialov 
rasti, pri dokončni uveljavitvi enotnega notranjega trga, trga storitev, da smo zelo blizu k 
dokončni vzpostavitvi evropskega patenta, kar so vse politike, ki lahko znatno pospešijo rast v 
Evropski uniji. Tik pred zaključkom so strateški oziroma trgovinski sporazumi med Evropsko 
unijo in številnimi drugimi pomembnimi gospodarskimi partnerji v svetu, kar lahko dodatno 
prispeva k povečanju rasti v državah članicah kot pri ustvarjanju novih delovnih mest in okoli 
tega bodo zgrajeni tudi predlogi Evropske komisije za junijski Evropski svet. 
 
Glede ostalih tem, ki so bile na nek način kontroverzne že v zadnjih mesecih, kot so evropske 
obveznice, projektne obveznice, davek na finančne transakcije, nismo slišali nič novega. Gre za 
zelo različna stališča, še posebej, ko gre za vprašanje evropskih obveznic, je bilo velikokrat 
poudarjeno, da bi uvedba evropskih obveznic pomenila spremembo temeljnih pravil igre znotraj 
Evropske unije, kar bi zahtevalo veliko časa. Glede na to, da več držav članic temu nasprotuje 
kot pa podpira, se najbrž tega postopka nima smisla lotiti. Nekoliko več podpore je projektnim 
obveznicam. Pri davku na finančne transakcije je situacija zelo podobna kot pri evro-
obveznicah, več držav temu nasprotuje, kot pa podpira. Ne glede na to, da bo verjetno situacija 
pripeljala do takšne ali drugačne oblike uvedbe tega davka, bo verjetno do takrat poteklo še več 
časa in zelo verjetno bo več držav članic samih poizkusilo s tem davkom, preden bomo dobili 
takšen davek na evropski ravni. 
 
Evropska unija se je tudi poenotila v stališču do situacije v Grčiji oziroma do grških volitev. V 
zvezi s tem je bilo jasno in soglasno poudarjeno, da je skupna želja, da  Grčija ostane v evro-
območju, vendar ob tem, da se drži danih dogovorov. Zagotovljeno je bilo tudi, da bo Evropska 
unija še naprej preko strukturnih in ostalih skladov in mehanizmov financiranja, iz katerih se je 
razvoj Grčije tako ali tako financiral v zadnjih letih, skušala še naprej pomagati k temu, da bo 
grško gospodarstvo sposobno dosegati rast, kar je tisto sporočilo, ki ga Grčija verjetno v tem 
trenutku najbolj potrebuje. 
 
 
 



 

 
PETRA MIKLAVEC (STA): Rekli ste, da bo verjetno več članic šlo v davek na finančne 
transakcije. Kaj pa v Sloveniji? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Slovenija preučuje to možnost in verjetno se bomo za 
ta korak odločili naslednje leto, v kolikor do takrat ne bo prišlo do dogovora na ravni evropske 
unije, v kar sam osebno ne verjamem. 
 
ERIKA ŠTULAR (TV SLOVENIJA): Veliko je bilo danes ugibanj o tem, da se v zvezi z Grčijo 
pripravljajo takoimenovani plani B oziroma načrti za preprečitev posledic na posamezne države. 
Kako je v zvezi s tem? Slovenija pripravlja tak načrt ali ga ima? Ali je dogovor v okviru evrske 
skupine, da se ti načrti začnejo bolj resno pripravljati? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Formalnega dogovora v tej smeri ni. Na delovni ravni 
pa potekajo pogovori o tem in tudi stališče, ki sem ga prej citiral, kaže na to, da so odprte vse 
možnosti. Obstanek Grčije v evro-območju je vezan na sposobnost vlade, ki se bo vzpostavila 
po volitvah, da se drži danih dogovorov. Dani dogovori pa med drugim odpirajo Grčiji pot do 150 
milijard evrov, s katerimi je Evropska unija in Mednarodni denarni sklad že pomagal oziroma 
sprejel program za pomoč Grčiji, brez katerega Grčija v sedanji obliki obstoja enostavno ne 
more preživeti. 
 
ERIKA ŠTULAR (TV SLOVENIJA): Pa slovenski načrt? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Slovenija kakšnega posebnega načrta ne potrebuje. 
Kot rečeno, ni bilo nič formalnega. Bilo bi napačno  sporočilo, če bi Evropska unija že izdelovala 
načrte, da Grčija odide iz evro-območja, v času, ko je vse odprto. Skratka, te situacije še ni in 
vse, kar poteka, so verjetno kakšni delovni pogovori. 
 
PETRA MIKLAVEC (STA): Ali obstajajo kakšne ocene, kaj bi izstop Grčije iz evro-območja 
pomenil za Slovenijo, v finančnem smislu? Kakšen strošek bi to bil, pa tudi politična cena za 
EU? 
  
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mislim, da velike razlike, kar se tiče neposredne 
slovenske finančne izpostavljenosti, ne bi bilo. 
 
ERIKA ŠTULAR (TV SLOVENIJA): Kakšna je bila preliminarna razprava o proračunskih in 
reformnih načrtih. Je bilo olajšanje sporočilo iz Slovenije o dogovoru? 
 
PRESEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Za kakšne podrobnejše ocene vsega tega seveda ni bilo 
časa, ker je bila razprava na ravni tega, kar sem prej opisal. Neformalno pa, vse odkar je 
Slovenija sprejela paket za uravnoteženje javnih financ, dobivamo sporočila, da smo na pravi 
poti. Čaka pa nas naslednji korak, ki je ravno tako pomemben, to so strukturne prilagoditve in 
zagotovitev dolgoročne vzdržnosti, kar je edini pogoj za trajnosti razvoj, kar je v teh razpravah o 
umetni dilemi tudi edina prava beseda. 
 
PETRA MIKLAVEC (STA): Kaj pa glede projektnih obveznic. Rekli ste, da je malo več podpore 
kot evrskim obveznicam. Izgledalo je, kot da obstaja velika podpora projektnim obveznicam, 
glede na to, da jih je parlament potrdil, da so države članice načelno podprle ta projekt … 
 
PRESEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Iz današnje razprave ne veje kakšno veliko načelno 
soglasje, prej večja skepsa tudi do projektnih obveznic, čeprav je ta manjša in bi bila na koncu 
njihova uvedba odvisna od modalitete, teh možnosti pa je več.   
 
PETRA MIKLAVEC (STA): Kaj pa so ključni pomisleki, mogoče na slovenski strani? 



 

 
PRESEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ko gre za projektne obveznice, je to po našem mnenju 
dober instrument, v kolikor bi bil namenjen za realizacijo prvotne zamisli, torej predvsem za 
pomoč državam, ki potrebujejo večje spodbude pri rasti. Kot nek splošno evropski instrument, 
pa ta korak skoraj zagotovo ne bo uveden, ker je vsaj tretjina držav rekla, da tega instrumenta 
ne potrebuje. 
 
PETRA MIKLAVEC (STA): Kaj bo vsebovala ta agenda za rast, ko bo potrjena, kaj bo novega? 
 
PRESEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Veliko novega niti ne potrebujemo. Praktično ni predloga 
v zvezi z ukrepi, ki bi lahko spodbujali rast, ki ne bi bil že vsebovan v kakšnem od že sprejetih 
evropskih dokumentov. Šlo bo za nabor oziroma paket ukrepov, nabor tega, kar je v tem času iz 
teh dokumentov možno realno doseči in ponavljanje obvez, usmeritev, programov, ki jih že 
poznamo in nekateri so že do različne stopnje implementirane v različnih državah članicah. Tudi 
to je bilo odkrito povedano. Beseda »rast« ni nastala v zadnjih mesecih. To je ključna beseda, 
okoli katere je zgrajena evropska paradigma.  
 
ERIKA ŠTULAR (TV SLOVENIJA): Med temi predlogi je predlog za povečanje kapitala EIB. Ali 
bo Slovenija pri tem sodelovala, kakšen bo njen prispevek?  
 
PRESEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Glede na vire financiranje, ki jih lahko iz tega naslova 
pričakujemo, menim, da bi bilo pametno sodelovati pri tem, vendar pa okoli tega še ni nekega 
enotnega mnenja, še manj neke dokončne odločitve. Videli bomo, ali se bomo lahko temu 
približali. 
 
ERIKA ŠTULAR (TV SLOVENIJA): Ali lahko vsaj okvirno poveste, koliko bi lahko bila 
slovenska udeležba? 
 
PRESEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Pri dokapitalizaciji med enim oziroma dvema milijonoma 
evroma. 
 
PETRA MIKLAVEC (STA): Danes se je vrha prvič udeležil novi francoski predsednik. Kako 
ocenjujete njegov nastop, kakšno je bilo vzdušje? 
 
PRESEDNIK VLADE JANEZ JANŠA:  Ta udeležba ni bistveno spremenila vzdušja, kot če te 
menjave ne bi bilo. Zelo koristno, da se je tudi z njegovim nastopom bilo jasno, da te umetne 
dileme ali fiskalna konsolidacija ali rast, ni. Tudi za Francijo je uravnoteženje javnih financ zelo 
pomemben cilj in tudi z njihove strani smo slišali, da je to predpogoj za trajnostno rast in razvoj. 


